
 

          23 januari 2024  

Aan het college van B&W 
 
Betreft: schriftelijke vragen mbt impact spreidingswet 
 
 
Geacht college van B&W, 
 
De spreidingswet is vandaag aangenomen, dit wetsvoorstel geeft gemeenten, naast het Rijk, de 
wettelijke taak om asielopvangvoorzieningen te bieden. Op basis van de asielprognoses van het 
ministerie van Justitie en Veiligheid heeft het COA berekend dat er begin 2025 96.000 
opvangplekken nodig zijn1, wat neerkomt op 26.250 opvangplekken voor Zuid-Holland, inclusief 
1.739 AMV-opvangplekken2.  
 
Het AD stelt dat o.b.v. de spreidingswet begin 2024 voor Zuid-Holland 19.756 opvangplekken 
gerealiseerd moeten worden, wat neerkomt op 407 opvangplekken voor Gouda.3  
 
In de bestuursovereenkomst met COA is een maximale opvang capaciteit van 350 voor de eerste 
vijf jaar sinds opening van de Molenwiek vastgelegd, waarvan 50 voor alleenreizende minderjarige 
vluchtelingen. In november 2023 waren er, in verband met een stagnerende verbouwing door 
onder andere de vondst van asbest, 208 plekken in de units beschikbaar. 
 
In april 2023 is de raad geïnformeerd dat de Provinciale Regietafel Vluchtelingen (PRT) de 
afspraak wilde maken dat Zuid-Holland 10.000 duurzame opvangplekken voor asielzoekers zou 
gaan realiseren. Dat was mede een reactie op een verdeling vanuit de landelijke regietafel die voor 
Zuid-Holland neerkwam op een aantal te realiseren plaatsen van 18.593. Dit aantal is door de 
provincie als niet realistisch gezien, wegens het aantal bestaande duurzame opvangplaatsen en 
de huidige krapte op de woningmarkt. 
 
Conform artikel 39 van het Reglement van Orde, hebben de fractie van ChristenUnie Gouda en 
CDA Gouda de volgende vragen:  
 

1. Is het college blij met de spreidingswet? Waarom wel/niet? 
 

2. Is het juist dat met de aanname van de spreidingswet, de bestuursovereenkomst met COA 
vervalt?  
 

3. Is het juist dat met de aanname van de spreidingswet, de afspraak in de PRT vervalt?  
 

4. Is het juist dat met de aanname van de spreidingswet, Gouda 407 opvangplekken moet 
gaan realiseren?  

Zo ja, welke acties onderneemt het college om dit aantal vangplekken te realiseren?  
Zo nee, hoeveel plekken verwacht Gouda dan obv de spreidingswet te moeten 
realiseren?  

 
5. Hoe gaat het college zorg dragen voor een goede kwaliteit van de opvang en 

voorzieningen (passend onderwijs, leer-werktrajecten, stages, gezondheidszorg, 
dagbesteding, begeleiding en de gemeentelijke capaciteit etc), ook wetende dat de 
verbouwing van Molenwiek enige vertraging heeft opgelopen door de vondst van asbest en 
er daardoor geen activiteitenruimte op de Molenwieklocatie beschikbaar is voor 
ontspanning, ontmoeting, Nederlandse les en trainingen? 

 
1 https://www.coa.nl/nl/nieuws/het-coa-moet-volgend-jaar-opnieuw-fors-groeien 
2 https://www.coa.nl/nl/provincale-verdeling-van-opvangplekken 
3 https://www.ad.nl/gouda/spreidingswet-gemeente-gouda-moet-213-extra-plekken-regelen-voor-asielzoekers~a377042e/ 



6. Het COA heeft een vergunning aangevraagd om het naastgelegen pand aan de 
Groningerweg 8 tijdelijk in te zetten als activiteitenruimte, wat is de status van deze 
aanvraag?  
 

7. Kan het college een inschatting geven van de impact van deze wet voor Gouda en op de 
Goudse zorg- en onderwijsvoorzieningen? Ook rekening houdend met de wetenschap dat 
een beroep wordt gedaan op Goudse voorzieningen door gemeenten uit de regio?  

 
Sinds november 2023 mogen asielzoekers langer dan 24 weken per jaar werken, als hun 
asielaanvraag minstens 6 maanden in behandeling is en de werkgever een 
tewerkstellingsvergunning heeft. Het komt voor dat asielzoekers met werk, overgeplaatst worden 
naar andere AZC’s, wat integratie en kans op werk vermindert.  

8. Wat doet het college om overplaatsing te voorkomen of te verminderen? Kunnen er 
bijvoorbeeld afspraken gemaakt worden met COA over vaste verblijfsplekken?  

9. Wat doet het college om passende werkplekken te zoeken?  
 
In april 2023 werd duidelijk dat de 18 gemeenten in onze regio, zich committeerden aan de PRT 
vluchtelingen afspraken, maar dat de regiogemeenten nog flink aan de slag moesten om de 
doelstelling van 2200 opvangplekken voor onze regio te realiseren.  

10. Wat doet het college om gemeenten in de regio te stimuleren hun verantwoordelijkheid te 
nemen om hun maatschappelijke bijdrage te leveren?  

 
In de spreidingswet staan ook vergoedingen om het voor gemeenten aantrekkelijker te maken 
opvang te bieden. 

11. Heeft deze vergoeding invloed op de besluitvorming in Gouda? 
 
 
Ondergetekende verzoekt om een schriftelijke beantwoording op bovenstaande vragen binnen 
dertig dagen na dagtekening. 
 
 
 
Ingediend door: 
 
 
Ineke Schaddelee – ChristenUnie Gouda 
Martijn van der Wind – CDA Gouda 
 
 
 
 
 
 
De vragen worden: 
- gesteld aan het college (gevraagd wordt naar het beleid van het college van B&W) 
- zijn beleidsmatig van aard (technische vragen zijn geen schriftelijke vragen) 
- gemaild aan de griffie via griffie@gouda.nl 
- evt. van een advies voorzien door de raadsadviseur aan de vraagsteller (via mail of telefonisch) 
- door het secretariaat uitgezet bij college en ambtenaren 
- op het RIS geplaatst op lijst schriftelijke vragen 
- opgenomen in eerstvolgende weekzending 
- bij verzoek om schriftelijke beantwoording dan van een antwoord voorzien door college 
- griffie plaatst deze antwoorden bij de vragen op de lijst op het RIS 
- bij verzoek om mondelinge beantwoording worden de vragen geplaatst bij de raadsvergadering. 
- mondelinge beantwoording van het college is dan te beluisteren op de webcast.    
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